Master of Nursing Programme

PROGRAMME DESCRIPTION

The Master of Nursing Programme is a clinically-based programme aiming to equip graduate nurses with the knowledge and competencies to incorporate theories and concepts of nursing science and the leadership and management skills into advanced nursing practice in a clinical specialty. The programme emphasises the development and utilisation of evidence-based knowledge, advanced clinical skills and management and leadership skills. It also prepares students to pursue nursing career advancement or postgraduate studies at a doctoral level.

PROGRAMME STRUCTURE

The programme curriculum is specifically designed to prepare students for advanced nursing practice in a selected clinical specialty. In addition to courses covering a range of issues related to management and leadership, clinical reasoning and advanced nursing practice, students are also required to complete a supervised scholarly inquiry project on a research or service innovation topic in a selected area of clinical specialty.





Core Courses (17 units)

Course	Unit
NURS6027 Scholarly Inquiry	3
NURS6121 Scholarly Inquiry Project I	1
NURS6122 Scholarly Inquiry Project II	4
NURS6028 Contemporary Issues in Advanced Nursing Practice	3
NURS7134 Healthcare Management and Leadership	3
NURS7137 Clinical Reasoning and Decision Making in Advanced Nursing Practice	3

Elective Courses (9 units)

Students are required to select 3 elective courses from the following:

stadente are required to delect a dicetive obarded from the following.		
Course	Unit	
NURS6011 Specialisation in Advanced Nursing Practice I †	3	
NURS6012 Specialisation in Advanced Nursing Practice II †	3	
NURS6013 Professional Skill Competency †*	3	
NURS7021 Applied Biological Science in Advanced Nursing Practice	3	
NURS7022 Advanced Health Assessment and Diagnostic Investigation	3	
NURS7024 Health Information Systems and Patient Care Technology	3	
NURS7136 Transforming Health Care through Professional Collaborations and Client-professional Partnership	3	
NURS6115 Applied Statistics for Evidence-based Practice	3	

[†] Availability of elective courses and specialty areas is subject to actual demand

ADVANTAGES OF STUDYING AT THE NETHERSOLE SCHOOL OF NURSING, CUHK

- Obtaining a postgraduate qualification in nursing from an internationally renowned university;
- Studying in an established school of nursing with national and international links;
- Receiving education from academic staff who are experienced in various clinical areas and in research;
- Studying in a friendly and stimulating environment conducive to effective learning and personal growth, with the support of helpful academic staff;
- Opportunity to attend seminars given by international scholars in nursing and other disciplines;
- Unique experience of a vibrant university life with the opportunity to participate in various social and academic activities;
- Availability of various scholarships and awards to encourage students to strive for excellence.



ADMISSION REQUIREMENTS

- Have a Bachelor's degree, normally with honours not lower than Second Class; or
- Graduated from a recognised Bachelor of Nursing programme with an average grade of not lower than "B"; and
- Be a registered nurse; and
- Fulfil the English Language Proficiency Requirement stipulated by the Graduate School of CUHK.













護理碩士課程 Master of Nursing Programme

關於本院

香港中文大學醫學院那打素護理 學院多年來致力提供達國際水平 的護理本科與研究院課程,積極 培育優秀的護理專業人才。

本院的教育使命

提供卓越、優質的護理教育。

護理碩士課程主任 蘇幗慧教授

Jur School

The Nethersole School of Nursing of the Faculty of Medicine at The Chinese University of Hong Kong has a proud and successful history of providing undergraduate and postgraduate nursing education at par with international standards.

Our Mission in Education

To excel in the provision of high-quality nursing education.

Master of Nursing Programme Director Professor Winnie SO

^{*} To enroll in NURS6013, student is required to nominate a clinical mentor in his / her workplace

護理碩士課程

課程簡介

護理碩士課程以臨床實務為主,旨在提升護理本科畢業生的專業知識及技能,使其能夠把護理科學的理論和概念以及領導與管理技巧,應用於個別臨床專科的高級護理實踐。本課程著重提升學生的循證知識、高級臨床技能以及管理與領導能力,並為他們日後的護理專業發展

或進修護理博士課程作好準備。

課程結構

本課程設計完善,務求全面裝備學生,使其可以在所選的臨床專科領域推動高級護理實踐。課程除了涵蓋一系列與管理及領導、臨床推理和高級護理實踐有關的科目外,學生還須釐定一個與所選臨床專科領域有關的研究或服務創新課題,並在導師的指導下,以此為題完成一項學術研究計劃。



核心科目 (17學分)

科目	學分
NURS6027 學術研究	3
NURS6121 學術研究計劃(一)	1
NURS6122 學術研究計劃(二)	4
NURS6028 當代高級護理實踐議題	3
NURS7134 醫療管理及領導	3
NURS7137 高級護理實踐中的臨床推理和決策	3

選修科目 (9學分)

學生可以從以下科目中選三科:

科目	學分
NURS6011 專科護理實踐(一) †	3
NURS6012 專科護理實踐(二) †	3
NURS6013 專業護理技能 †*	3
NURS7021 高級護理實踐中的應用生物科學	3
NURS7022 進階健康評估與診斷調查	3
NURS7024 健康資訊系統與患者護理技術	3
NURS7136 通過專業協作及患者-醫護人員夥伴合作改革 醫護服務	3
NURS6115 循證實踐中的應用統計學	3

† 選修科目和專科護理範疇將按課程實際需求開辦* 選修NURS6013的學生,需要在其工作病房/地點提名一名臨床導師。

於香港中文大學那打素護理學院就讀的優點

- 於國際級大學獲取護理碩士學位的資格:
- 本學院歷史悠久、設備完善,且與中外學術機構皆有 緊密聯繫;
- 教研人員在不同臨床及研究範疇皆具有豐富經驗:
- 學習環境與氣氛良好,教研人員友善熱心,有助促進學生積極學習與個人成長;
- 有機會參加國際知名護理學者或其他專科學者的研 討會;
- 大學生活多姿多采,學生可參與各類聯誼及學術活動;
- 設有各類獎學金及獎項,以鼓勵學生爭取更佳成績





入學要求

- 持有學士學位,其榮譽等級通常須為乙等或以上;或
- 曾修讀認可的護理學士課程,且畢業平均成績達乙級或以上;及
- 取得註冊護士資格;及
- 符合香港中文大學研究院指定之「英語水平要求」。



網上申請

http://www.gs.cuhk.edu.hk/page/ApplicationforAdmissio

截止申請日期

學費

2024年2月29日

每學分港幣5,100元(依情況調整)

APPLICATION

ONLINE APPLICATION

http://www.as.cuhk.edu.hk/page/ApplicationforAdmission

APPLICATION DEADLINE

29 February 2024

TUITION FEE

HK\$5,100 per unit (Subject to adjustment)



查詢

香港中文大學醫學院 那打素護理學院

mn@nur.cuhk.edu.hl

http://www.nur.cuhk.edu.hk/mn

@CuhkNursii



ENQUIRIES

The Nethersole School of Nursing Faculty of Medicine

✓ mn@nur.cuhk.edu.hk

http://www.nur.cuhk.edu.hk/mn

f @CuhkNursing



The information contained in this brochure is subject to change. The University reserves the rights to revise.